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Andersen, Helge Larsen, Arne Rask, Birte  

Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm (afbud) 

 
Referat 

 

1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 

 

2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 

 

3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Hans har holdt møde med Helle for gensidig orientering. 

Der har være møde i regionsældrerådet, hvor Hans og Judith del-

tog. Der var et spændende oplæg om telemedicin, men ingen mu-

lighed for indflydelse. Hans har som aftalt inviteret repræsentanter 

fra de øvrige Seniorråd i kommunerne i Sundhedsklyngen. Mødet 

afholdes den 7. november. Fra Seniorrådet deltager Jens Rikard, 

Judith og Hans.  

NØ-gruppen ligger lidt stille. 

 

4. Evaluering af mødet med ÆSU og drøftelse af den videre  

proces  

Der var enighed om, at der havde været en masse snak på mødet. 

Det var udbyttefattigt, og begge parter kan få mere ud af møderne. 

En mulighed er, at man i stedet for en traditionel dagsorden stiller 

en række konkrete spørgsmål til udvalget. 

 

Det blev besluttet at fremsende Seniorrådets responsum til ÆSU 

igen og bede udvalget om at forholde sig til det. 

 

 

5. Centerchef Helle Dahl deltager og orienterer om aktuelle em-

ner og inddragelse i frisættelsesinitiativer 

Helle orienterede om skærmbesøg. Vi er ikke nået så langt, der  
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har været rigtig mange opgaver.  Der er nedsat en styregruppe  

med Helle, områdelederne og lederen af Digitaliseringsafdelingen.  

Potentialet p.t. er 80 borgere. Helle håber, at det bliver til flere.  

Borgerne vil få mere frihed, og kommunen vil opnå en besparelse. 

 

Helle har beskæftiget sig lidt med frisættelse af kommunen. Der er  

nogle bindinger, også når man ser på andre kommuner. Der er fx 

bindinger inden for sundhedsloven og tilsyn. Middelfart Kommune  

er frisat. Mange af de initiativer, de har sat i gang, kunne man gøre  

alligevel. Frisættelse handler mere om at være kreativ. Mange af  

de projekter, forvaltningen vil sætte i gang, vil Helle inddrage  

Seniorrådet i og drøfte med rådet. Et af de første projekter vil  

handle om den gode spisesituation på plejehjemmene med fokus  

på aftensmaden. Forvaltningen vil øge et samarbejde med frivilli- 

ge, som har lyst til at være madværter – dække bord, anrette og  

spise med beboerne. 

 

Birte sagde, at frivillige er en ressource, ikke en byrde. Det har  

lederne nogle gange svært ved at se. 

 

Helle sagde, at der er gode eksempler fra både Gedevasevang og  

Skovgården. Hvad gør man de steder, hvor der er venteliste for at  

blive frivillig? 

 

Udvalget vil anbefale, at økologikravet sænkes for mad til ældre  

borgere. Solveig sagde, at økologiprocenten har været set som et  

kvalitetsmål. Seniorrådet er enigt i at økologikravet skal sænkes. 

 

Furesø blev frisat fra skoleområdet - ikke ældreområdet. Lige nu  

venter man på en ny ældrelov. Jens mente ikke, at den bliver så  

modig. Judith sagde, at man kan gøre en masse inden for de  

rammer, man har. 

 

Man kan se på organisering og arbejdsgange. Der har været et  

projekt i sygeplejen, som er gjort permanent. En gruppe sygeple- 

jersker gik 3 timer op i tid om ugen og kunne lægge timerne fleksi- 

belt, også hjemmefra. Timerne blev brugt til fx dokumentation og  

opfølgning på borgerne. 

 

6. Status på pårørendeundersøgelsen 

v/Louise Meinertz Jakobsen 

 

       Louise har haft møder med Plejehjemmet Svanepunktet og Lille- 

Vang. Det er aftalt, at der holdes et fællesmøde for de kommunale  

plejehjem, hvor de skal drøfte tematikker i fællesskab. 
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Nogle af de ting, der skal arbejdes med er:  

-Forventningsafstemning fx i forbindelse med beboerens  

indflytning 

-Velkomstmøde eller møde med beboer og pårørende forud for  

Indflytning 

-Pårørende oplever, at der er så meget information ved velkomst- 

samtalen, at de ikke kan huske det hele 

-Rollefordeling mellem personale og pårørende 

-Skematisk tilgang til livshistorien 

-Dele information fra hverdagen 

-Fokus på at være tydeligere om, hvor man kan gå hen, hvis man  

vil hjælpe 

-Årlige samtaler med beboer og pårørende med fokus på livshisto- 

rie og livskvalitet. 

 

Seniorrådet mener, at det bør overvejes, om ikke 1 møde om året  

er for lidt, bl.a. på baggrund af at middellevetiden efter indflytning  

kun er godt 2 år. 

 

Der er i dag en opfølgende samtale på indflytningssamtalen efter  

3 mdr. Der kommer ikke så mange. Hvad skal den indeholde? 

Birte sagde, at det er vigtigt, hvornår man lægger møderne.  

Mange pårørende arbejder. 

 

7. Valg af medlem til bestyrelsen på Lillevang 

v/Louise Meinertz 

Der skal etableres en bestyrelse på Lillevang start 2024.  

Bestyrelsen skal bestå af: 

Medlem udpeget af ÆSU, Medlem udpeget af Seniorråd, Beboer, 

Pårørende, medlem fra civilsamfundet. 

 

Seniorrådet vælger deres medlem på næste møde den 6. novem-

ber 2023. Resten af bestyrelsen vælges på årsmødet på Lillevang 

den 22. november. Louise håber, at Seniorrådets medlem vil del-

tage i mødet på Lillevang. Bestyrelsen skal evalueres efter 1 år og 

justeres det sidste år. 

 

 

8. Klippekort på plejehjemmene 

Oplæg v/Birte 

  

       Klippekortet bliver brugt til fællesarrangementer på Lillevang. Det  

er problematisk, at det går til fællesarrangementer, i den oprinde- 
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lige ordning kunne beboerne spare ½ time op om ugen. Seniorrå-

det vil spørge forvaltningen, hvordan det administreres, intentionen 

med det. Judith udarbejder forespørgsel. 

 

9. Nattevagt på Lillevang 

Der er 5 nattevagter til de 4 huse. Kommunen har ansat en natte- 

vagt (sygeplejerske), der dækker de kommunale plejehjem og  

hjemmeplejen. 

 

10. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver ikke høringssvar, da der ikke er udvalgsmøde i 

oktober måned. 

 

 

11. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

            Ingen bemærkninger. 

 

12. Kommende punkter  

• Næste seniorrådsvalg (nov.) 

• Kapacitet af plejeboliger – friplejehjem (nov.) 

• Seniorrådets indstilling til friplejehjem (nov.) 

• Samarbejde med ÆSU (nov,) 

• Udpegning af Seniorrådets medlem til bestyrelsen på Lillevang 

(nov.) 

• Kommunaldirektøren hilser på (Hans kontakter) – evt. nov. 

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-

året) 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

 

 

13. Synlighed 

Drøftes under lukket punkt. 

 

14. Lukket punkt 

Evaluering af Seniorrådets arbejde. 

 

 

15. Eventuelt 

Ingen bemærkninger. 


